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Voorzitter,	

De	vraag	is	ieder	jaar	weer,	waar	gaan	we	binnen	de	begroting	verschuiven?	
Maar	de	SP	wil	ook	kijken	naar	andere	zaken	die	mensen	in	onze	gemeente	
bezighouden.	Want	naast	het	feit	dat	we	controleurs	zijn	van	en	kaderstellers	
voor	dit	College,	zijn	wij	toch	vooral	volksvertegenwoordigers.		

Dan	spreek	ik	met	mensen	in	onze	gemeente.	En	wat	hoor	ik	dan	van	mensen	
met	een	zorgvraag,	van	ondernemers	en	ook	van	de	mensen	op	straat?	“Wat	
een	zooitje	is	het	toch	bij	de	gemeente”,	zegt	men	dan.	En	dan	bedoelen	zij	dus	
het	stadsbestuur.		

Als	je	op	Google	de	termen	kabelbaan	en	gemeente	intoetst	kom	je	ook	tegen	
dat	mensen	in	verzet	komen	tegen	het	weghalen	van	kabelbanen.		

In	de	Amersfoortse	wijk	Schothorst	kwamen	buurtbewoners	op	voor	het	
behouden	van	een	kabelbaan.	Maar	dat	was	dan	wel	een	speeltoestel	in	de	
wijk!		

Als	je	daar	even	over	nadenkt	dan	raakt	dat	volgens	de	SP	de	kern.	Mensen	
hechten	aan	de	speeltoestellen	voor	de	jeugd	in	hun	wijken.	Maar	begrijpen	
niets	van	de	behoefte	van	een	gemeentebestuur	om	te	helpen	bij	het	
realiseren	van	een	attractie	over	de	Maas.		

	

	

Laat	ik	maar	even	bij	het	kazerneterrein	blijven.	Als	je	aan	de	westoever	van	de	
Maas	enorme	ontwikkelingen	doet	dan	gaat	de	rode	loper	uit.	Maar	als	je	als	
jonge	ondernemer	lekker	creatief	aan	de	Maaskade	in	Q4	bezig	wilt	zijn	dan	is	
dit	College	doof	voor	die	ondernemer.		

Zo	kan	de	SP	wel	meer	voorbeelden	noemen,	van	een	restaurant	aan	de	Keulse	
Barrière	tot	een	horecaondernemer	in	Velden.	Die	voorbeelden	zijn	al	vaker	
door	de	SP	aangehaald	en	dat	blijven	we	doen,	ook	met	nieuwe	casussen,	
totdat	er	een	gelijk	speelveld	is.		
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Want	iedere	keer	als	een	partij	daar	vragen	over	stelt	dan	is	de	reactie	van	het	
College:	“Wij	maken	geen	verschil”.		

Als	de	SP	vaststelt	dat	de	huurprijs	bij	een	ondernemer	aan	het	Nolensplein	
meer	dan	de	helft	lager	is	dan	de	aan	datzelfde	plein	gelegen	overbuurman,	
dan	is	de	terechte	vraag	hoe	dat	kan?		

Het	procesantwoord	van	dit	College	is	dat	huur	afhankelijk	is	van	locatie,	
taxatie	en	weet	ik	wat	meer.	Maar	inhoudelijk	loopt	men	voor	de	vraag	weg.	

	

	

	

	

	

	

	

	

	

	

	

	
Voorzitter,	

Als	het	gaat	om	de	ontwikkelingen	in	onze	buurten	en	wijken	dan	zien	we	een	
aantal	dingen	gebeuren.	Het	aantal	nieuwkomers	neemt	toe.	Arbeidsmigranten	
komen	ten	gevolge	van	het	wegvallen	van	de	Europese	binnengrenzen	om	hier	
goedkope	arbeidskracht	te	leveren.		

Mensen	die	vluchten	van	hun	huis	voor	oorlog	en	geweld	komen	soms	ook	in	
ons	land	en	onze	gemeente	terecht.	Ook	die	mensen	verdienen	een	
fatsoenlijke	opvang	in	Venlo.		

De	mensen	die	door	het	bezuinigingsbeleid	van	het	kabinet	weg	moeten	uit	de	
instellingen	voor	geestelijke	gezondheid,	moeten	ook	ondergebracht	kunnen	
worden	in	onze	buurten.		
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Als	in	een	buurt	grotere	delen	worden	bewoond	door	arbeidsmigranten,	
statushouders	en	mensen	die	vanuit	de	GGZ	zijn	ondergebracht,	dan	moeten	
we	niet	verbaasd	zijn	dat	die	zaken	botsen.		

We	creëren	zo	mogelijk	nieuwe	getto’s	waarin	mensen	vooral	naast	elkaar	
leven	in	plaats	van	met	elkaar.	Waarin	de	belangen	en	culturele	gebruiken	van	
bijvoorbeeld	Polen	of	Bulgaren	niet	de	belangen	en	gebruiken	van	Syriërs	of	
Irakezen	zijn.	Waarin	de	belangen	en	gebruiken	van	Roemenen	niet	die	van	de	
Marokkaanse	Nederlanders	zijn.		

Voeg	daarbij	de	personen	uit	de	GGZ	die	baat	hebben	bij	een	rustige	en	
prikkelarme	omgeving.	Dat	kan	gaan	botsen.	
	

De	oorspronkelijke	bewoners	van	deze	wijken	staan	erbij	en	vragen	zich	af	
waarom	de	overheid	dit	niet	beter	aanpakt.	En	ik	verbaas	mij	er	niet	over	dat	
mensen	dan	ineens	in	de	armen	lopen	van	extremisten	of	populisten	die	
roepen	dat	bepaalde	groepen	mensen	allemaal	maar	weg	moeten.	Dat	al	die	
mensen	met	een	andere	culturele	achtergrond	niet	zouden	deugen.		

	

De	toestand	in	deze	wijken	bewijst	dat	in	de	ogen	van	een	groot	aantal	
oorspronkelijke	bewoners.	Hoe	onwaar,	onhaalbaar	en	onbeschaamd	dat	
populistisch	gebrul	ook	is,	mensen	in	deze	wijken	lopen	er	te	vaak	achteraan.	
Op	zoek	naar	uitlaatkleppen	om	zich	te	uiten.		

Er	is	maar	één	oplossing	om	de	kloof	die	is	ontstaan	te	versmallen	en	dat	is	
spreiding	van	nieuwkomers	over	onze	wijken	en	buurten.	Dat	betekent	dus	ook	
meer	diversiteit	in	buurten.	Dat	is	de	enige	manier	om	daadwerkelijke	
integratie	te	laten	slagen.		
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Voorzitter,	

Als	het	gaat	om	arbeidsmigratie	zagen	we	ook	in	Venlo	een	schrijnend	
voorbeeld	van	uitbuiting	van	in	dit	geval	Filipijnse	vrachtwagenchauffeurs.	
Maar	die	uitbuiting	is	veel	breder.	De	SP	is	in	de	afgelopen	jaren	verschillende	
keren	meegegaan	met	de	afdeling	Handhaving.		

Woningen	worden	op	allerhande	manieren	ingezet	om	maar	zoveel	mogelijk	
arbeidsmigranten	plaats	te	bieden.	Te	vaak	is	daarbij	de	werkgever	ook	degene	
die	voor	huisvesting	zorgt	en	voor	vervoer.	Een	volledige	afhankelijkheid	
ontstaat	met	misstanden	tot	gevolg.		

Steeds	weer	roept	dit	College;	“We	kunnen	er	niets	aan	doen,	we	gaan	er	niet	
over.”			
	

Wat	ik	mis,	is	de	creativiteit	om	er	wél	over	te	gaan.	Dertig	mensen	in	een	
bedrijfswoning	in	het	buitengebied	kan	niet	en	mag	niet.	Dus	aanpakken	en	de	
ondernemer	de	mensen	gespreid	ergens	anders	onder	laten	brengen.	En	dan	
daar	ook	weer	gaan	kijken	en	als	het	weer	niet	deugt	aanpakken	en	ga	zo	maar	
door.	Ondernemers	die	op	deze	manier	met	mensen	omgaan	verdienen	onze	
speciale	aandacht	als	het	om	handhaving	gaat.		

	

	

	

	

	

	

	

	

	
Juist	om	de	ondernemers	die	wél	op	een	eerlijke	manier	hun	bedrijf	runnen	te	
beschermen	tegen	oneerlijke	concurrentie	en	om	de	arbeidsmigrant	te	
beschermen	tegen	moderne	slavernij.		

Dat,	voorzitter,	dat	is	de	taak	van	de	overheid.	Daarvoor	kennen	we	
bijvoorbeeld	ons	vergunningenbeleid.	Zaak	is	dan	wel	om	op	handhaving	te	
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blijven	inzetten;	personeel	en	financieel.	En	daar	wringt	het	in	deze	begroting.	
Wat	dat	betreft	is	de	voorgestelde	bezuiniging	op	handhaving	voor	de	SP	te	
bizar	voor	woorden.	

	

Op	zich	is	die	bezuiniging	toch	al	bijzonder.	Het	is	nu	al	een	publiek	geheim	dat	
vergunningen	van	de	gemeente	niet	gehandhaafd	worden	als	het	om	
verbouwingen	van	panden	gaat.	Ik	hoorde	laatst	zelfs	dat	er	mensen	openlijk	
toegeven	dat	niet	te	doen.		

Zo	krijgt	de	houding	van	“waarom	zou	ik	me	aan	de	regels	houden?”,	nu	een	
beloning	van	dit	College,	door	minder	handhaving.		

Net	als	cameratoezicht.	Zo	effectief	in	Venlo-zuid,	ook	minder.	
Uitkeringsfraude,	handhaving	is	niet	thuis.	Hoe	gaat	het	College	de	
huisjesmelkers	in	deze	stad	volgen	als	zij	weer	eens	in	een	pand	allerhande	
illegale	kamerbewoning	realiseren?		

	

	

	
	

Voorzitter,		

Ik	sprak	daarstraks	al	over	werk,	daarover	blijft	de	SP	zich	zorgen	maken.	Met	
name	over	de	blijvend	hoge	werkloosheidcijfers	in	Venlo.	Onze	arbeidsmarkt	
sluit	blijkbaar	niet	aan	bij	de	bedrijven	die	wij	hierheen	halen.		

Daarnaast	is	arbeid	ook	verdrongen	door	vrijwilligerswerk	en	arbeidsmigratie.		

Het	wordt	tijd	om	daar	iets	aan	te	doen.		
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Stellen	echter	dat	tegenover	een	uitkering	een	tegenprestatie	moet	staan,	
staat	gelijk	met	het	niet	willen	betalen	voor	werk.		

Daar	waar	we	zien	dat	er	werk	is	moet	dat	werk	gedaan	worden	en	moet	
iedereen	naar	vermogen	bijdragen.	Maar	dan	wel	met	loon	naar	werken.		

	

De	Rijksoverheid	bedacht	dat	de	zorg	vooral	een	taak	is	voor	de	gemeente.	Dat	
is	op	zich	helemaal	geen	vreemde	insteek.	Immers	is	de	gemeente	bij	uitstek	de	
overheid	die	dicht	bij	de	mensen	staat	en	daarmee	ook	in	staat	is	het	beste	in	
te	schatten	wat	goed	is	voor	de	mensen.		

Maar	de	Rijksoverheid	kort	de	gemeente	ook	middels	een	zogenaamde	
efficiëntiekorting.	Daarmee	is	wat	in	essentie	een	begrijpelijke	overgang	was	
een	ordinaire	bezuiniging	gebleken.		

De	gemeente	Venlo	was	zo	verstandig	om	voor	een	zachte	landing	een	reserve	
in	te	bouwen	zodat	deze	landing	ook	echt	zacht	kon	zijn.	Maar	die	reserve	raakt	
ooit	op.	Is	dan	de	zorg	zodanig	ingericht	dat	het	ook	zonder	extra	geld	kan?	
Zoals	het	systeem	nu	is	ingericht	geloofd	de	SP	daar	niets	van.		

Dat	in	de	media	deze	week	uitvoerig	is	bericht	over	gemeenten	die	in	totaal	
ruim	een	miljard	niet	hebben	uitgegeven	aan	zorg,	bevestigen	het	falen	van	de	
inrichting	ervan.	De	SP	zal	dit	dossier	dan	ook	met	argusogen	volgen.		
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Voorzitter,	

De	bereikbaarheid	voor	de	gemeente	Venlo	is	ook	iets	wat	ons	allen	
bezighoudt.	En	terecht	maar	over	parkeren	zullen	we	het	begin	2017	opnieuw	
gaan	hebben.	Dat	dossier	moet	worden	opgelost	om	Venlo	bereikbaar	en	
aantrekkelijk	te	houden.	

Met	het	spoor	gaat	het	de	goede	kant	op.	De	Maaslijn	wordt	aangepakt.	Er	
gloort	hoop	voor	de	Vierpaardjes.		Naar	Duitsland	toe	maakt	over	enkele	jaren	
de	intercity	Eindhoven-Düsseldorf	een	tussenstop	in	Venlo.		

	

Wat	zou	het	mooi	zijn	als	dan	ook	weer	de	intercityverbinding	Maastricht-
Venlo-Nijmegen-Zutphen	zou	gaan	rijden.	Hanzesteden	Venlo	en	Zutphen	
wederom	verbonden.	En	Venlo	overstap	tussen	drie	kennisregio’s	en	het	
Ruhrgebied.	Daar	liggen	kansen!	

	

	

Voorzitter,	

Het	mag	duidelijk	zijn	dat	het	huidige	beleid	niet	de	onze	is.	En	voor	het	
zoveelste	jaar	aan	kaasschaafbezuinigingen	is	gelijk	aan	het	niet	maken	van	
keuzes.	Keuzes	die	wel	gemaakt	zouden	moeten	worden.	Deze	Raad	heeft	daar	
vaker	op	gewezen.		

Het	gaat	niet	om	het	middel	maar	om	het	doel.	Dat	doel	is	om	ons	
voorzieningenpeil	op	orde	te	houden,	net	als	de	balans	in	onze	Venlose	
samenleving	en	het	bestrijden	van	misstanden,	het	wegnemen	van	negatieve	
voedingsbodems	en	het	daadwerkelijk	aanpakken	van	problemen	in	plaats	van	
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enkel	aan	symptoombestrijding	te	doen.	Dat	vraagt	wederom	om	keuzes;	een	
kabelbaan	of	wijkontwikkeling,	daarin	maakt	de	SP	andere	keuzes.	

	

We	zijn	benieuwd	naar	de	reactie	van	fracties	en	College	op	dit	betoog	en	onze	
voorstellen	en	alternatieven.	Als	het	College	met	toezeggingen	komt	scheelt	dat	
een	hoop	debat	maar	anders	heeft	de	SP,	naast	de	voorstellen	die	we	steunen	
van	andere	fracties,	zelf	vijf	moties	en	een	amendement	gereed	om	zaken	in	
deze	begroting	mee	te	verbeteren.	

	

Voorzitter,	afsluitend,	

Het	beleid	mag	dan	niet	de	onze	zijn	maar	we	waarderen	wel	de	inzet	van	
ambtenaren,	College	en	raadsleden	voor	onze	gemeente.	En	ook	de	inzet	van	al	
die	mensen	die	dagelijks	het	verschil	willen	maken	in	onze	wijken,	bedrijven	en	
op	straat.	Afsluitend	aan	onze	bijdrage	willen	we	daar	dan	ook	onze	dank	voor	
uitspreken.		

	

 Tot	zover.	Dank	u	wel	voorzitter.	

	

	

	

	

	

	

	

	

	

Ton	Heerschop	namens	de	SP-fractie	in	Venlo.		

2	nov.	2016	(het	gesproken	woord	geldt)		
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       GEMEENTERAAD 

 
Amendement 
 
 

Onderwerp: Resultaatverplichting handhaving 

 

 

De gemeenteraad van Venlo in vergadering bijeen op 4 november 2016  

 

 
De begroting aangeeft dat in 2017 een taakstelling van € 400.000,-- met een verhoging 
van € 250.000,-- vanwege de overtuiging van het college dat er een hogere besparing in 
deze afdeling haalbaar is. Maar feit is dat juist goed toezicht zichzelf terugverdient. 
Daarnaast dringt goede handhaving misstanden terug. 

 
 

Voegt toe aan het raadsbesluit 68: 
 
Schrappen van de extra taakstelling op handhaving van € 250.000,--  
 
Dekking hiervoor te halen uit het daadwerkelijk uitvoeren van de hoogstens 8% structurele 
inhuur binnen de organisatie. 
 
 

 
 

en gaat over tot de orde van de dag. 

 

 

SP   

Ton Heerschop 
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       GEMEENTERAAD 

 
Motie 
 
 

Onderwerp: Lobby intercity Maastricht Hanzestad Zutphen 

 

 

De gemeenteraad van Venlo in vergadering bijeen op  4 november 2016  

 

 
overwegende dat 

• De positieve ontwikkelingen ten aanzien van Maaslijn, aansluiting spoor in 
Duitsland en de vierpaardjes mogelijkheden bieden; 

• Venlo centraal gelegen is tussen de kennisgebieden Eindhoven, Nijmegen, 
Maastricht en het industriële hart van Duitsland het Ruhrgebied. 
 

Constaterende dat 
• Een lobby altijd langdurig is en vroeg ingezet moet worden 

  
 
Verzoekt het college 

• Te starten met een lobby voor een intercityverbinding tussen Maastricht en de 
Hanzestad Zutphen via Venlo 

 

en gaat over tot de orde van de dag. 

 

 

SP   

Ton Heerschop 
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       GEMEENTERAAD 

 
Motie 
 
 

Onderwerp: Spreidingsbeleid 

 

 

De gemeenteraad van Venlo in vergadering bijeen op  4 november 2016  

 

 
Overwegende dat 

• te vaak nieuwkomers zoals statushouders en arbeidsmigranten in Venlo in 
dezelfde wijken en buurten worden ondergebracht 
 

Constaterende dat 
• dit tot gevolg heeft dat integratie lastiger wordt 
• er hierdoor ook spanningen in deze wijken ontstaan  

  
 
Verzoekt het college 

• beleid te ontwikkelen om spreiding van nieuwkomers te bevorderen en daarvoor 
binnen wijken een meer divers woningaanbod te realiseren.  
 

 

en gaat over tot de orde van de dag. 

 

 

SP   

Ton Heerschop 
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       GEMEENTERAAD 

 
Motie 
 
 

Onderwerp: Stoppen marktwerking in de zorg 

 

 

De gemeenteraad van Venlo in vergadering bijeen op  4 november 2016  

 

 
Overwegende dat 

• marktwerking in de zorg de afgelopen jaren tot meer management, meer 
bureaucratie en daarmee hogere kosten heeft geleid 
 

Constaterende dat 
• dat mensen die zorg nodig hebben en waarvoor de gemeente een 

verantwoordelijkheid draagt de zorg moeten krijgen die nodig is 
• de gelden voor de zogenaamde “zachte landing” eindig zijn 
• voorgaande portefeuillehouder ook in deze raadsperiode heeft uitgesproken de 

marktwerking in de zorg te willen stoppen 
 

Verzoekt het college 
• te onderzoeken hoe de marktwerking voor de zorg waarin de gemeente een rol 

speelt kan worden gestopt 
• de resultaten van dit onderzoek uiterlijk februari te rapporteren aan de 

gemeenteraad 
 

 

en gaat over tot de orde van de dag. 

 

 

SP   

Ton Heerschop 
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       GEMEENTERAAD 

 
Motie 
 
 

Onderwerp: Toezicht op werkomstandigheden arbeidsmigranten 

 

 

De gemeenteraad van Venlo in vergadering bijeen op  4 november 2016  

 

 
Overwegende dat 

• arbeidsmigranten die in Nederland werkzaam zijn dezelfde rechten en plichten 
kennen als de oorspronkelijke Nederlandse bevolking 
 

Constaterende dat 
• er voorvallen zijn geweest aangaande misstanden bij de inzet van 

arbeidsmigranten 
• er een einde moet komen aan deze vorm van moderne slavernij 
• dit oneerlijke concurrentie is voor bedrijven die zich wel aan de regels houden 

 
Verzoekt het college 

• meer werk te maken om misbruik van arbeidsmigranten tegen te gaan 
• in april en oktober van 2017 de inzet, bevindingen en maatregelen die getroffen 

zijn te rapporteren aan de gemeenteraad, 
 

 

en gaat over tot de orde van de dag. 

 

 

SP   

Ton Heerschop 
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       GEMEENTERAAD 

 
Motie 
 
 

Onderwerp: Werken moet lonen 

 

 

De gemeenteraad van Venlo in vergadering bijeen op  4 november 2016  

 

 
Overwegende dat 

• uitkeringen gelden als vangnet 
• daar waar werklozen nu worden ingezet met behoud van uitkering er feitelijk werk 

is 
 

Constaterende dat 
• werk met behoud van uitkering feitelijk het niet belonen van werk is  

 
Verzoekt het college 

• te onderzoeken of daar waar dit aan de orde is een extra financiële beloning te 
geven aan mensen die vanuit een werkloosheid situatie dit werk doen 

• er zorg voor te dragen dat daarbij geen armoede val ontstaat ten gevolge van 
fiscale regelgeving 

• de extra beloning dusdanig is dat zij in aanvulling op de uitkering minimaal op het 
niveau minimum loon uitkomt 

• de gemeenteraad uiterlijk in  januari over deze mogelijkheden te informeren 
 

 

en gaat over tot de orde van de dag. 

 

 

SP   

Ton Heerschop 

	

	

	


